



Dr. Gregory P. Marchildon, PhD, FCAHS
Professor & Ontario Research Chair in Health Policy and System Design; Founding Director, North American Observatory on Health Systems and Policies, IHPME, Dalla Lana School of Public Health, University of Toronto

Gregory Marchildon, Ph. D., MACSS
Titulaire de la chaire de recherche de l'Ontario en conception de politiques et de système de santé, au sein de l'Institut des politiques, de la gestion et de l'évaluation de la santé de l'Université de Toronto

Dr. Marchildon is the Ontario Research Chair in Health Policy and System Design with the Institute of Health Policy, Management and Evaluation at the University of Toronto. Previously, he was Canada Research Chair in Public Policy and Economic History at the Johnson-Shoyama Graduate School of Public Policy. Prof. Marchildon received his PhD from the London School of Economics, and later served for five years at Johns Hopkins University's School of Advanced International Studies in Washington, DC. In the 1990s, he was Deputy Minister of Intergovernmental Affairs and subsequently Deputy Minister to the Premier and Cabinet Secretary in the Government of Saskatchewan. From 2001-2002, he was executive director of a federal Royal Commission on the Future of Health Care in Canada (the Romanow Commission). He is the author of numerous journal articles and books on Canadian history, comparative public policy, public administration and federalism, including *Health Systems in Transition: Canada* co-published by the World Health Organization's regional office for Europe on behalf of the European Observatory and the University of Toronto Press. Prof. Marchildon is the founding director of the North American Observatory on Health Systems and Policies.

Gregory Marchildon est titulaire de la chaire de recherche de l'Ontario en conception de politiques et de système de santé, au sein de l'Institut des politiques, de la gestion et de l'évaluation de la santé de l'Université de Toronto. Auparavant, il était titulaire d'une chaire de recherche du Canada en politique publique et histoire économique à la Johnson-Shoyama Graduate School of Public Policy. Le professeur Marchildon a obtenu son doctorat à la London School of Economics, puis a servi pendant cinq ans à la School of Advanced International Studies de la Johns Hopkins University, à Washington, DC. Dans les années 1990, il a été sous-ministre des Affaires intergouvernementales, puis sous-ministre du premier ministre et secrétaire du Cabinet au sein du gouvernement de la Saskatchewan. De 2001 à 2002, il a été directeur général de la Commission d'enquête parlementaire fédérale sur l'avenir des soins de santé au Canada (la Commission Romanow). Il est l'auteur de nombreux articles de journaux et ouvrages sur l'histoire du Canada, l'analyse comparative des politiques publiques, l'administration publique et le fédéralisme, notamment *Systèmes de santé en transition : Canada*, publié conjointement par le Bureau régional de l'Organisation mondiale de la Santé pour l'Europe au nom de l'Observatoire européen des systèmes et des politiques de santé et la University of Toronto Press. Le professeur Marchildon est le directeur fondateur de l'Observatoire nord-américain des systèmes et des politiques de santé.